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Informační občasník Mariiny legie v Čechách a na Moravě 

 

ZZ  PPŘŘÍÍRRUUČČKKYY  MMAARRIIIINNYY  LLEEGGIIEE  
 

Získávání nových členů 
    Součástí povinností každého legionáře je získávat nové 
členy. Máme přikázáno milovat své bližní jako sebe. Je-li tedy 
Legie požehnáním pro své členy, nemáme se snažit přinést 
požehnání i ostatním? Jestliže člověk vidí, jak její dílo 
pozvedá duše, neměl by se snažit toto dílo šířit? A konečně, 
nemá každý legionář usilovat o získání nových členů, jestliže 
si uvědomuje, že jim Legie může v lásce a ve službě Panně 
Marii jen prospět? To je po Ježíši samotném největší požehnání, které může 
člověk v životě získat. Bůh totiž Pannu Marii učinil – v závislosti na Kristu a 
neoddělitelně od něj – kořenem, růstem a rozkvětem nadpřirozeného života. 
    Mnoho lidí by ani nenapadlo pomyslet na onu vznešenou cestu, po níž 
vskrytu touží a která je dovede k podivuhodným věcem pro ně samé a skrze 
ně i pro ostatní, kdyby je někdo neoslovil a nepobídl. 
~•~•~• 
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ZZ  RRAAKKOOUUSSKKÉÉHHOO  SSEENNÁÁTTUU  
 

Zpráva z 878. zasedání ze dne 15. června 2024 
 

Allocutio P. FlorianA Calice CO, duchovního vůdce senátu, na základě 
duchovní četby z Příručky:  

Intenzita úsilí ve službě Marii 
    Drazí legionáři, v Příručce čteme, že legionář se musí angažovat, jako by vše 
záviselo na jeho práci, a modlit se, jako by vše záviselo výhradně na modlitbě. 
Znovu a znovu si uvědomujeme, že Bůh nám dává mnoho věcí, za které jsme 
se ani nemodlili: dobré porozumění v prezidiu, sílu k 
práci, věrnost pravidlům Legie nebo vydařenou účast na 
setkání. Někdy dokonce i úspěch apoštolského úsilí 
nebo propagace . Na druhou stranu zažíváme, že i přes 
velké úsilí se ovoce nedostavuje: ať už v apoštolátu 
nebo ve snaze získat nové legionáře. 
    Co z toho můžeme vyvodit? Je zřejmé, že existují 
určité milosti, které nám Bůh chce dát pouze prostřednictvím modlitby. Tak 
je tomu i v našem osobním duchovním životě a úsilí o ctnosti: je mnoho věcí, 
které k nám přicházejí jakoby samy od sebe. Nemodlili jsme se za milost, 
abychom si vždy vážili mše svaté, a přesto jsme prostě dostali dar pochopit 
její hodnotu a účastnit se jí co nejčastěji. Nebo pro nás není vůbec těžké 
praktikovat tu či onu ctnost: trpělivost s obtížným člověkem, ochotu 
odpouštět a usmiřovat se, schopnost dávat dobré rady a mnoho dalšího. Na 
druhou stranu se často setkáváme s neúspěchem při uskutečňování dobrých 
úmyslů, zejména pokud jde o modlitbu nebo praktikování určité ctnosti. Jen 
stěží se nám daří udržovat modlitební život tak, jak jsme uznali, že je pro nás 
nezbytný, nebo upadáme do stále stejných chyb a stydíme se za to, že se 
musíme pravidelně zpovídat ze stejných hříchů ve zpovědnici. 
    Je tedy zřejmé, že Bůh nás chce vést k tomu, abychom si uvědomili, že 
určité výzvy nebo úkoly budeme moci překonat pouze prostřednictvím 
modlitby a že se k modlitbě skutečně musíme uchýlit. 
    Ježíšova slova: "Proste Pána žně, aby poslal dělníky na svou žeň", stejně 
jako "Bděte a modlete se, neboť duch je ochotný, ale tělo je slabé", jsou jistě 
také v této rovině: mnoho věcí v našem životě je nám dáno pouze skrze 
modlitbu, protože se učíme lépe rozpoznávat, jak moc vše závisí na Bohu, 
který je "ten, který působí všechno ve všem", bez něhož nemůžeme nic dělat, 
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o němž platí slova svatého Clauda de la Colombiere: "Bez Boha nemůžeme 
udělat nic, ale Bůh může udělat všechno bez nás". 
    Rozhodujícím faktorem je vytrvalost v modlitbě, v prosbě o konkrétní 
prosbu. Nejde o to "říkat mnoho slov", jak varuje Ježíš, ale o vytrvalost v 
prosbě (viz podobenství o obtížné vdově): „Kdo prosí, dostává, kdo hledá, 
nalézá, kdo tluče, tomu bude otevřeno." Je proto důležité všímat si, kde se 
nám nedaří dosáhnout pokroku vlastním úsilím, a to jak v našem osobním 
úsilí, tak v našem apoštolském nasazení, abychom se s velkou rozhodností 
chopili zbraně modlitby. Vše je možné díky Boží milosti a milost přichází k 
těm, kdo o ni prosí. Frank Duff o tom byl hluboce přesvědčen. Je kvintesencí 
člověka, který využíval všech svých schopností a možností a zároveň se vždy 
uchyloval k modlitbě. 
Důležitost modlitby si uvědomujeme právě díky těžkostem, se kterými se 
setkáváme. Nikdy bychom se proto neměli těmito obtížemi nechat odradit, 
ale pouze si uvědomit, že nyní jde spíše o pokornou a věrnou prosbu než o 
lidské schopnosti nebo vlastní úsilí. Ty ovšem nesmíme nikdy zanedbávat, 
protože to, čeho modlitba dosáhla, se stává skutečností jen díky osobnímu 
nasazení. Panna Maria vždy začínala modlitbou a pak konala: dozvídáme se 
to například z vyprávění o svatbě v Káně. 
 
VÝROČNÍ A ČTYŘMĚSÍČNÍ ZPRÁVY 
Prezdium "Matka dobré rady", Vídeň, Svatý Rochus: Prezídium tvoří 13 
legionářů se sliby a jeden legionář ve zkušební době a v modlitbě ho 
podporuje 37 pomocných legionářů. Duchovnímu vůdci pomáhají dva 
asistenti. 
Pravidelný apoštolát zahrnuje: Apoštolát v parku, pouliční apoštolát před 
kostelem sv. Rocha (stolek s knihami), návštěvy od dveří ke dveřím, návštěvy 
s putující Matkou Boží u prvokomunikantů a v dalších rodinách, od podzimu 
byly připraveny čtyři starší děti na křest a k prvnímu svatému Přijímání. Na 
měsíční otcovskou schůzku přichází 20 až 30 účastníků, kteří jsou velmi 
aktivní. Legionáři z prezidia představili na podzim v rámci kolumbánské 
reklamní kampaně Mariinu legii celkem v pěti farnostech rozvojové oblasti 
Floridsdorf východ, i když založení prezidia se zatím nepodařilo.  
 
Kurie Vídeň jih a východ "Prostřednice všech milostí": Kurie se snažila posílit 
prezidium "Královny míru" v Oáze míru předáním programu Mariiny legie při 
předvečerní mši svaté. Protože se nenašel žádný zájemce, muselo být toto 
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prezidium nyní rozpuštěno; pomocné legionářky byly rozděleny mezi pět 
různých prezidií.  
Deset legionářů se zúčastnilo celodenního rekolekčního pobytu.  
Aby se legionáři lépe seznámili se "svatými legionáři", studovali legionáři na 
každém setkání kurie části z životopisu Franka Duffa, nyní budou následovat 
části z knihy "Hrdinka apoštolátu - E. M. Quinnová".  
Důstojníci kurie informovali o muži, který znovu vstoupil do církve 
prostřednictvím podomních návštěv, o dobrých kontaktech s muslimy a o 
organizaci farní kávy, aby se farníci lépe poznali. 
 
Filipínská kurie "Panny Marie Nejsvětějšího růžence": Kurii tvoří čtyři presidia 
se 42 aktivními legionáři. Kromě návštěv v domácnostech s putující Matkou 
Boží a pouličního apoštolátu pomáhali legionáři kurie také v ohřívacím centru 
pro bezdomovce. Akce se zúčastnilo 40 osob. Mnoho legionářů a pozvaných 
osob se sešlo na diskusi o víře na téma "Vyznání víry". Poutní cesta zavedla 
legionáře do Maria Roggendorf. Všechna prezidia kurie navštívili noví nositelé 
úřadu. Legionáři připravují velkou pouť do Zaragozy. 
 
Kišiněvská kurie "Maria, královna apoštolů": Kurie, která má nyní šest 
presidií, existuje již 20 let a legionáři, kteří jsou převážně staršího věku, se 
snaží být dobrými dětmi Nejsvětější Matky. Nejdůležitějšími úkoly, které plní, 
jsou návštěvy nemocných, osamělých a starých farníků doma a v 
nemocnicích; rozhovory s farníky, kteří již dlouho nechodí do kostela; práce v 
rodinách, s dětmi a vnoučaty. V zájmu šíření Mariiny legie se legionáři snaží 
zvát na setkání farníky. Uspořádali slavnostní mši svatou u příležitosti 20. 
výročí založení kurie. 70 legionářů a pomocných legionářů ze všech presidií se 
zúčastnilo oslavy Acies. 
 
Comitium Graz "Maria, příčina naší radosti": V prezidiu Mariengasse, 
založeném v roce 2023, složil slib třetí legionář a další dva členové jsou v 
současné době ve zkušební době. Navzdory úsilí Komitia se potíže ve stejně 
mladém prezidiu zatím nepodařilo zcela vyřešit. Uvažuje se o vzdělávacím 
programu pro nové legionáře. Byla navštívena všechna prezidia Komitia. 
Kromě tří duchovních vůdců navštívilo acies 40 legionářů a dvanáct legionářů 
se zúčastnilo rekolekcí. Byla uspořádána mini-PPC ve Villachu; zúčastnili se jí 
čtyři legionáři a dva mladí legionáři z oblasti Comitia. V červnu se uskutečnil 
pouliční apoštolát napříč presidii: zúčastnilo se ho sedm legionářů a jeden 
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duchovní vůdce z pěti různých presidií. Osm mladých legionářů z kurie 
Oststeiermark sní o kurii mládeže a snaží se získat nové mladé legionáře 
prostřednictvím návštěv v domácnostech. Kurie nabídla vlastní rekolekce a 
legionáři se těší na konverzi. 
 
Comitium Klagenfurt "Matka jednoty a míru": Komitinm má osm presidií a 
dvě kurie, každá se dvěma presídii, s celkem 51 aktivními a 287 modlícími se 
členy. V červenci však bude na vlastní žádost rozpuštěna kurie Gailtal, včetně 
přidružených presidií. Rozpuštěna musí být také presidia přímo napojená na 
komitium. Pokračování podpory pomocných legionářů organizuje Komitium. 
Čtvrtého Mini-PPC ve Villachu se zúčastnilo 28 mladých lidí a dospělých, z 
nichž pět přijelo z Korutan. O lidi, kteří od té doby našli pozitivní přístup k 
církvi, bude nadále postaráno. Přípravy na apoštolskou misii v Klagenfurtu ve 
dnech 14. - 21. července nabývají na obrysech. Nadcházející rekolekce byla 
horlivě inzerována. Od roku 2025 bude komitium pečovat o obnovu slibu 
Nejsvětějšímu Srdci Ježíšovu v diecézi Gurk/Klagenfurt. 
 

PPŘŘÍÍSSPPĚĚVVKKYY  LLEEGGIIOONNÁÁŘŘŮŮ  
 

Pouť do Klatov 
    V sobotu 13. 7. se vypravilo jedenáct 
legionářů s panem biskupem Herbstem na 
pouť do Klatov. Zastupovali prezídia P. M. 
Fatimské Praha Smíchov, P. M. Neposkvrněné 
početí Praha u sv. Jiljí, P. M. Piekarské Praha u 
sv. Ignáce, P. M. Matky ustavičné pomoci 
Roudnice nad Labem, Panny Maria Královny 
rodin Úvaly, P. M. Matky jednoty Kolín a P. M. 
Hvězdy jitřní Poděbrady. Cesta i počasí byly 
bez vady. To nejlepší mělo teprve přijít. Byli 
jsme srdečně přivítáni místní duchovním 
správcem a legionáři z klatovské kurie. Pozvali 
nás do farní budovy na výborný oběd. Potěšil nás zde oltářík Legie s 
půvabnou Mariinou soškou. Potom byla ve starobylém kostele zasvěceném P. 
Marii přednáška o historii kostela a hlavně o zázračném obraze P. Marie, 
který zde uctívají. Následoval skvělý koncert trubačů z pražské hradní 
posádky. Kostel je prostorný a má krásnou akustiku. Byl zaplněn do 
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posledního místa, mnoho účastníků přijalo od legionářů Mariiny zázračné 
medailky s letáčkem a několik růženců požehnaných panem biskupem. Po 
koncertě vedli členové Mariiny legie modlitby svatého růžence a měla 
následovat mše svatá. Trochu jsme se obávali, že se po koncertě kostel 
vyprázdní. To se ale nestalo. Mši svatou celebroval olomoucký arcibiskup 
Mons. Josef Nuzík. Zúčastnili se i poutníci z Německa. Tím pádem se kázání 
tlumočilo. Nejen, že kostel zůstal po celou mši svatou plný k prasknutí, ale 
vládla zde uctivá a zbožná atmosféra. Bylo přítomno velké množství mladých 
lidí, kteří se dokonce uměli modlit. Po mši svaté měli poutníci ještě možnost 
nahlédnout do krypty pod kostelem. Zázračný obraz byl po celou dobu 
umístěn ve středu kostela na nosítkách. Celá pouť končila průvodem za tímto 
obrazem okolo náměstí. Za obrazem kráčel pan arcibiskup, dále ostatní kněží 
a ministranti. Následovaly družičky v krásných šatech. Za nimi se seřadil 
obrovský průvod, který nebral konce. Byla to opravdu velkolepá oslava, která 
se obešla bez rušivých incidentů, naopak byl vidět údiv přihlížejících, což je 
velký apoštolát. Někteří z nás se ještě krátce zdrželi na farní zahradě, kde bylo 
pro poutníky připraveno další občerstvení, ale pak už jsem se rozjeli do svých 
domovů a můžeme jen říct: „Bohu díky za možnost se toho všeho zúčastnit.” 

Jana Grimmlová 
 

Střípky z letní školy Mariiny legie 
    Letní škola proběhla již poněkolikáté v přátelské atmosféře v KC Nové 
Butovice 7. 9. 2024 (v den výročí založení legie a na první sobotu v měsíci) za 
účasti 29 legionářů včetně otce biskupa Karla Herbsta a milého hosta sr. 
Vilemíny Schmauz z Vídně. Kromě modliteb legie, mše svaté, sdílení 
zkušeností na téma „Jak zvát lidi do legie“ byly na programu dvě přednášky, 
ze kterých vybírám několik střípků k zamyšlení a rozjímání.   
 
Otec biskup Karel Herbst: Boží milosrdenství  

 Prorok Jonáš v Ninive - šel na opačnou stranu, divný apoštol - nepřeje 
jim, že se obrátili a směřují ke spáse. 

 Dělníci na vinici - všichni dostali denár i ti, kteří pracovali jedinou hodinu 
(Bůh chce aby se všichni zachránili). 

 Lotr na kříži – celý život se o Boha nestaral, ale na poslední chvíli se 
obrátil (Boží spravedlnost je jiná!), člověk v nemocnici – chtěl byste být 
pokřtěn? Ano – bude spasen.  
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 Mt 9,9 – 13: Matouš se stává učedníkem, pravověrní remcají – proč váš 
Pán jí s celníky a hříšníky – nechápou to. 

 Pán Ježíš na kříži  - „Odpusť jim, neboť nevědí co činí“ (příklad matka 
v Rusku za války dala zajatým Němcům mléko). 

 Pán Ježíš nás miluje, i když jsme hříšní. Bruno Fererro: Živá voda pro 
duši – zloděj: Pusť mě do nebe.  Kdo tluče tomu se otevře, kdo prosí, 
tomu bude dáno … (Co je to za radostnou zvěst, když je tak těžké se 
dostat do ráje a tak lehké se dostat do pekla?) 

 Jan 3,17: Bůh neposlal svého syna na svět, aby svět odsoudil, ale aby 
skrze něj byl svět spasen. Na kříži zrušil dlužní úpis tím, že jej přibyl na 
kříž, Pán Ježíš je obhájce (zachránce) – zatoulanou ovečku nese zpět do 
ovčince, je přímluvce – Otče, odpusť jim …  

 Marnotratný syn - možná by někdo kladl podmínky – radujte se, vrátil 
se.   

 Mt 5,24: Jdi se napřed smířit se svým bratrem, pak přijď a obětuj svůj 
dar. Je na světě nějaký člověk, se kterým mám nevyřízené účty? Seriál 
Matouš – sobota 20 hod.- v rodinách spolu desítky let nemluví – ublížili 
si, je to škoda. 

 Apoštolové na lodi – bouře – Zachraň nás hyneme. Pane Ježíši, zachraň 
si mě pro sebe … 

 Pán Ježíš v Getsemanech – Což jste se mnou nemohli bdít? Modlitba – 
vejdi do své komůrky …  

 Marie a Marta – Marie naslouchá Ježíši, Marie si vybrala lepší úděl, jen 
jedno je třeba … 

 A. Exuperry – správně vidíme jen srdcem (některé lidi to táhne do 
kostela). 

 Učedníci do Emaus – Což nám nehořelo srdce? – Radost – Kdo mi 
pomohl na cestě víry? – Vděčnost. 

 Nejhorší je nosit v sobě bolest, hořkost, za tyto lidi je třeba se modlit.  
 
Sr. Vilemína Schmauz: Svatý Ludvík Grignion z Monfortu 

 Z historie Francie – 12. století kataři – hereze, svatá Johanka z Arku – 
osvobození velké části Francie od nadvlády Angličanů – Bůh vždy poslal 
někoho na pomoc. 
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 Rok 1673 – narození sv. Ludvíka a zároveň zjevení Pána Ježíše sv. Marii 
Markétě Alacoque, úcta k Nejsvětějšímu srdci Ježíšovu, r. 1683 bitva u 
Vídně. 

 L.M.G. byl dán na vychování k chůvě – objevil, že i obyčejní lidé chtějí 
milovat Ježíše a také pro něho něco udělat. Příklad: Sedlák má platit 
daně, má jen červavé jablko (symbol naší duše), bojí se jej dát králi, 
královna (Panna Maria) vykrojí červa, jablko obsype květinami, a podá 
na zlatém podnose, Pán Ježíš jej s radostí přijme. Panna Maria nás dá do 
pořádku, ale musíme dát dar – růženec. 

 Když učila češtinu zjistila, že děti nebyly dobře připraveny k první svaté 
zpovědi před prvním svatým přijímáním. LMG vedl sr. Vilemínu k tomu, 
aby studovala katechismus, aby mohla učit děti náboženství a měla 
nazaretskou skupinu   

 LMG měl touhu chodit po domech a svědčit o Pánu Ježíši, psal o tom, že 
Pán Ježíš a Panna Maria nás milují, zakládal laické misijní skupinky, 
biskupové mu je zakazovali, šel za papežem – „Mám toto povolání.“ 
Papež mu řekl: „Vraťte se do Francie, tam je nebezpečí.“ (Jansenismus, 
který zastával názor, že růženec je pro staré a mentálně zaostalé, 
všechno je milost a nemusíme se v životě snažit. To velmi oslabovalo 
úctu k Panně Marii.) 

 Zdůrazněna potřeba praktikování 33 kroků zasvěcení se Pánu Ježíši 
skrze Pannu Marii (12 dnů se  osvobozovat od ducha tohoto světa, 7 
dnů sebepoznání – zpověď, 7 dnů poznávání Panny Marie, 7 dnů o Pánu 
Ježíši).  

 Legionáři – zasvěcení - Acies, před svatým přijímáním: „Panno Maria 
půjč mi své srdce, abych hodným způsobem přijímal Pána Ježíše a 
zůstaň se mnou.“ 

 Panna Maria je moje pokladnice, ona má všechno, růženec zachraňuje 
duše. 

 Spis „O pravé Mariánské úctě“ byl ztracen a upadl v zapomnění, 
objeven v polovině 19. stolení, sv. Ludvík byl poté blahořečen v roce 
1888 a svatořečen v roce 1947. 

 
_________________________________________________________________________ 

Příspěvky pro další vydání R.L. můžete posílat na adresu:         jelinkova.milada@seznam.cz 

nebo                                                                                      Milada Jelínková 

Časopis najdete také na: legiomariae.cz                         Žacléřská 19, 197 00, Praha 9 – Kbely 


